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Zápis ze schůze výboru ČSOZ, 
konané dne 29. května 2024 v  SÚRO, v.v.i., Bartoškova 1450/28, Praha 4 

 

Přítomni prezenčně:  Ing. D. Ekendahl (předsedkyně), Ing. M. Davídková, CSc., Ing. P. Fojtík, 
Ing. P. Kuča, RNDr. Jakub Vávra, Ph.D. 
Přítomni online: Ing. K. Pachnerová Brabcová, Ph.D., Ing. K. Navrátilová Rovenská, Ph.D. 
 

Program schůze výboru: 
1. Soutěž mladých výzkumníků 
2. Členská schůze 2024 
3. Semináře  
4. Hospodaření, členská základna 
5. Možnosti zastoupení ČSOZ na IRPA General Assembly 
6. Různé 

 
Předsedkyně výboru D. Ekendahl uvítala členy výboru ČSOZ, představila program a požádala 
členy výboru o hlasování, zda s programem schůze souhlasí. Navržený program schůze výboru 
ČSOZ byl přijat. 
 

ad1. Soutěž mladých výzkumníků  

– D. Ekendahl se dotázala, zda má někdo z členů návrh na změnu v podmínkách soutěže 
nebo zda ponechat stejná kritéria, jako minulý rok. 

– K. Pachnerová Brabcová navrhla vyhlašovat pouze jednoho vítěze. 
– D. Ekendahl s tímto návrhem souhlasila vzhledem k nízkému počtu účastníků soutěže. 
– M. Davídková se dotázala, zda neotevřít soutěž i pro nečleny. 
– D. Ekendahl by soutěž pro nečleny neotvírala, vzhledem k faktu, že je soutěž spojena 

s finanční odměnou hrazenou z příspěvků od členů ČSOZ. 
– M. Davídková uvedla, že vyhlášení soutěže a členská schůze nemusí být spojeny 

s konferencí DRO. Členové souhlasili. Dále M. Davídková uvedla, že by na DRO mohla být 
samostatná soutěž o nejlepší příspěvek přednesený na konferenci. 

– D. Ekendahl uvedla, že považuje za důležité, aby vítěz soutěže mladých pracovníků svou 
odbornou práci prezentoval v rámci členské schůze. 

– Členové výboru uvedli, že je potřeba soutěž, co nejdříve vyhlásit.  
– Dále byly projednávány podmínky soutěže. Probíhala diskuze nad věkovou hranicí 

uvedenou v bodě 1. podmínek soutěže, zda takto nastavenou věkovou hranici ponechat. 
P. Kuča podotkl, zda by neměly být do věku zohledněny roky strávené na mateřské a 
rodičovské dovolené. K. Pachnerová Brabcová a K. Navrátilová Rovenská souhlasily, že 
by v tomto kritériu měla tato možnost být zahrnuta. K. Navrátilová Rovenská navrhla 
tuto úpravu formulace věkové podmínky:  
" Věk prvního autora práce, člena ČSOZ, nepřekročí do konce r. 2024 35 let, přičemž 
tato věková hranice se navyšuje o dobu strávenou na mateřské a rodičovské 
dovolené." Všichni členové výboru s touto formulací souhlasili. Bod 2. podmínek 
navrhli členové ponechat pouze aktualizovat období, kdy byla práce publikována 
nebo přijata k publikaci, a to na období od 1. září 2023 do 1. září 2024. K. Navrátilová 
Rovenská podotkla, zda neprodloužit termín např. do 1. října 2024, když se nebude 
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členská schůze konat v rámci konference DRO. D. Ekendahl odpověděla, že by termín 
neprodlužovala. Bod 3. podmínek zůstal nezměněn. V bodě 4. podmínek je potřeba 
opravit první větu, vzhledem k tomu, že vítěz bude pouze jeden: "Odborná komise, 
jmenovaná výborem ČSOZ, vybere vítěze soutěže, kteří který obdrží finanční 
odměnu". Dále je třeba odstranit místo konání členské schůze. D. Ekendahl navrhla 
přidat do tohoto bodu podmínek formulaci, ve které bude uvedeno, že vítěz soutěže 
bude svou práci prezentovat v rámci členské schůze ČSOZ. Všichni členové výboru 
s navrženými změnami podmínek souhlasili.  

ad2. Členská schůze 2024 

– D. Ekendahl uvedla, že je potřeba se zamyslet nad termínem konání členské schůze ČSOZ. 
Vzhledem k termínům konání konferencí (DRO, ERPW) a termínu konání kurzů ZOZ v 
SÚRO byl navržen termín 17. října 2024. Byl dán návrh, zda by nebylo možné uspořádat 
členskou schůzi v prostorách ÚJF AV ČR, oddělení dozimetrie záření, které sídlí v areálu 
Fakultní nemocnice Bulovka na Praze 8. K. Pachnerová Brabcová uvedla, že by 
s pořádáním členské schůze souhlasila. Dále podotkla, že kapacita zasedací místnosti 
je omezena na cca 30 lidí a online technologie není tak kvalitní, jako v SÚRO. Všichni 
členové s pořádáním členské schůze v zasedací místnosti oddělení dozimetrie záření 
souhlasili. 

– D. Ekendahl navrhla spojit členskou schůzi i se seminářem. Probíhala diskuse o možnosti 
pozvat zahraniční odborníky A. Wojcika nebo M. Piňáka, o kterých bylo uvažováno již 
na minulé schůzce výboru. M. Davídková se domnívá, že A. Wojcik bude 
zaneprázdněn. K. Pachnerová Brabcová navrhla oslovit k uspořádání semináře Mgr. 
V. Vondráčka a Ing. M. Navrátila z Protonového centra v Praze. D. Ekendahl 
souhlasila, uvedla, že téma protonové terapie by mohlo být pro členy společnosti 
atraktivní. Všichni členové výboru s tímto návrhem souhlasili. M. Davídková uvedla, 
že osloví Mgr. V. Vondráčka a Ing. M. Navrátila s dotazem uspořádat seminář o 
protonové terapii. 

ad3. Semináře 

– V předchozím bodě byl odsouhlasen návrh oslovit Mgr. V. Vondráčka a Ing. M. Navrátila 
k uspořádání semináře. 

– M. Davídková uvedla, že osloví také M. Piňáka, zda by neuspořádal seminář, buď 
v rámci ČSOZ nebo na konferenci DRO 2024. 

ad4. Hospodaření, členská základna 

Pokladník K. Navrátilová Rovenská informovala přítomné členy výboru o aktuálním stavu 
pokladny ČSOZ. 

– Ke dni 29.5.2024 je na účtu ČSOZ 143 104 Kč. 
– Uhrazen je členský příspěvek IRPA, náklady za účetnictví firmě Kočka, s. r. o., 

nákup dárku k jubileu prof. Ing. T. Čecháka a sociální pojištění z DPP. 
– Budou zaslány maily členům, kteří dlouhodobě neplatí členské příspěvky, zda 

nechtějí ukončit členství v ČSOZ. 
– Tento rok je potřeba uhradit 2x DPP (sekretář a IT podpora), dále odměnu 

v soutěži pro mladé pracovníky (výše odměny bude upřesněna). 



  Česká společnost ochrany před zářením, z.s.  
  Bartoškova 28, 140 00 Praha 4 
   IČO 27024636 

 

Stránka 3 z 3 

 

– D. Ekendahl se dotázala, zda nebude mít tento rok někdo z členů společnosti významné 
životní jubileum. K. Navrátilová Rovenská uvedla, že RNDr. A. Sedlák má tento rok 
jubileum. M. Davídková uvedla, že RNDr. A. Sedlák již měl tento rok seminář SÚRO.  
K. Navrátilová Rovenská uvedla, že dalším jubilantem je tento rok P. Kuča. D. Ekendahl 
se P. Kuči zeptala, zda by nechtěl uspořádat seminář. P. Kuča si vyžádal čas na 
rozmyšlenou.  

– Členové výboru se dohodli na předběžném termínu další schůzky, a to v pondělí 
16.9.2024. Do 17.9.2024 by měla být zaslaná pozvánka na členskou schůzi všem 
stávajícím členům ČSOZ, aby byla splněna podmínka uvedená ve stanovách 
společnosti. Na příští schůzce bude dořešen program členské schůze a potvrzeno 
místo konání. 

ad5. Možnosti zastoupení ČSOZ na IRPA General Assembly (během 16th International 
Congress of the IRPA (IRPA16), 7.-12.7.2024, Orlando, USA) 

– D. Ekendahl uvedla, že je potřeba vyřešit otázku nominace zahraniční společnosti, která 
by ČSOZ případně zastupovala při hlasování na 16. kongresu IRPA  v Orlandu. 

– M. Davídková podotkla, že oslovila slovenskou společnost, ale její členové se 
kongresu také neúčastní. 

– D. Ekendahl uvedla, že by mohla oslovit člena maďarské společnosti, zda by souhlasili 
s nominací na kongresu hlasovat za ČSOZ. 

– Členové výboru diskutovali nad programem IRPA General Assembly, zda je vůbec 
potřeba někoho hlasováním pověřovat. 

– Členové výboru se shodli, že nakonec vzhledem k programu IRPA General Assembly 
není potřeba pověřovat zahraniční společnost k hlasování za ČSOZ. 

ad6. Různé  

M. Davídková krátce informovala členy výboru o chystané konferenci DRO 2024.  
– Konference bude zkrácena na 4 dny (pondělí – čtvrtek) a bude se konat v termínu 

od 4.11. do 7.11.2024 v Táboře. 
– Organizace se opět ujala FJFI. 
– V blízké době bude zasláno 1. oznámení o konání konference. 
– M. Davídková se ujala vedení programového výboru konference. 

– Probíhala diskuse o druhu úložiště (např. Dropbox), kde by bylo možné, na základě 
zaheslovaného přístupu, zveřejňovat prezentace ze seminářů ČSOZ, jelikož vytvoření 
uzavřené sekce pouze pro členy ČSOZ na webových stránkách společnosti je obtížně 
proveditelné.  Členové výboru se shodli na zveřejnění semináře prof. Ing. Čecháka ve 
formě videa. P. Kuča uvedl, že má možnost upravit video z přednášky prof. Ing. T. 
Čecháka. Sekretář se domluví s P. Kučou, kam má vložit video se zmíněnou 
přednáškou pro provedení úprav. 

– D. Ekendahl se zeptala, zda má někdo ze členů další téma k diskuzi. Nikdo ze členů 
další téma k diskusi neměl. 

– D. Ekendahl poděkovala všem za účast a schůzi ukončila. 
 

30. května 2024                                   zapsala: Michaela Kapuciánová 
                                                                                                              verifikovala: Daniela Ekendahl 


